

Industri minyak sawit Sabah

Ketersediaan pekerja, mandat antara kebimbangan utama

Larry Ralon

KOTA KINABALU: Ketersediaan pekerja dan mandat alam sekitar serta kemampuan yang terus berkembang adalah kebimbangan utama industri minyak sawit di Sabah.

Ketua Menteri, Datuk Seri Mohd Shafie Apdal berkata, ketersediaan pekerja adalah isu berterusan yang menjejaskan kesejahteraan industri minyak sawit secara langsung.

Beliau berkata ia juga merupakan satu isu yang menjadi sebahagian daripada cabaran yang lebih besar untuk membangunkan sektor perindustrian negeri.

"Tidak ada jawapan yang mudah, tetapi ia adalah satu cabaran yang kita sebagai sebuah negara harus atasi secara kolektif," katanya. Beliau berkata satu lagi kebimbangan ialah mandat alam sekitar serta kemampuan yang terus berkembang yang diletakkan pada industri minyak sawit.

"Walaupun Kerajaan Persekutuan mengambil peranan secara langsung dengan memperkenalkan piawaiannya sendiri menerusi Minyak Sawit Mapan Malaysia (MSPO), persoalan mengenai kemampuan dijangka terus menjadi isu yang menimbulkan perbalahan pada masa hadapan," katanya ketika merasmikan acara tiga dalam satu - pelancaran pangkalan kargo pukat POIC yang terletak di POIC Lahad Datu; pengumuman POIC Lahad Datu sebagai pelabuhan tender (iaitu pusat penghantaran); dan pemeteraian perjanjian perkhidmatan antara POIC Sabah Sdn Bhd dan Asia Pacific Exchange Pte Ltd (APEX) - yang diadakan di Shangri-La's Tanjung Aru Resort and Spa di sini pada Selasa.

Mohd Shafie berkata kesejahteraan industri minyak sawit tempatan mempunyai kepentingan besar terhadap Kerajaan Negeri.

"Ini juga merupakan salah satu faktor utama yang mendorong Kerajaan Sabah untuk mendorong dan memudahkan pembangunan industri hiliran minyak sawit.

"Kami faham bahawa usaha ini adalah mencabar, tetapi sekali lagi ia sudah lama tertangguh. Kita perlu bergerak dengan lebih laju untuk terus berada di hadapan persaingan, yang datang terutamanya dari jiran-jiran kita," kata Ketua Menteri itu.

Sebagai satu komoditi perdagangan, Mohd Shafie berkata ia jelas bahawa pulangan ekonomi yang ditawarkan oleh industri minyak sawit terus terjejas oleh beberapa faktor termasuk kos pengeluaran, persaingan daripada minyak sayuran lain, daya pasaran, permintaan pengguna serta sentimen alam sekitar.



SHAFIE dan Tangau menyaksikan pertukaran dokumen selepas majlis menandatangani antara POIC Bulk Terminal Sdn Bhd dan APEX di Shangri-La's Tanjung Aru Resort and Spa, kelmarin.

"Walaupun beberapa faktor ini boleh dibetulkan dengan langkah-langkah tertentu kerajaan, banyak lagi yang berada di luar kawalan kita. Ini adalah realiti persekitaran ekonomi, politik dan sosial global hari ini.

"Satu elemen biasa yang sering disuarakan oleh pemain industri adalah keinginan untuk harga yang adil. Semasa kenaikan kos pengeluaran, margin menjadi kritikal garisan bawah. Dan faktor-faktor yang mempengaruhi garisan bawah pasti akan terus memainkan peranan penting dalam menentukan nasib industri minyak sawit," katanya.

Beliau berkata pada masa akan datang, dengan peningkatan pengembangan ladang kelapa sawit di negara-negara lain dengan tanah yang sesuai, bahagian pasaran dunia untuk Sabah semakin menguncup.

"Untuk terus berdaya saing, Sabah perlu mengukuhkan kedudukannya dengan bersaing berdasarkan tadbir urus dan amalan pertanian yang baik.

"Industri minyak sawit tempatan perlu kreatif, inovatif dan perlu menjadi lebih baik daripada yang lain untuk mengekalkan kedudukannya di peringkat nasional dan global.

"Jelas sekali, cabaran-cabaran industri minyak sawit tempatan yang banyak dan berbeza-beza. Dan tidak ada penyelesaian yang mudah, tetapi sebagai sebuah kerajaan, kita akan terus berusaha untuk mewujudkan persekitaran yang memudahkan industri berkembang maju," katanya.